
အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၈၈

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး  လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ
သတင္းစာစဥ္

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္းမွ စုစည္းတင္ျပသည္။

ေအာက္တိုုဘာ ၁ ရက္၊ ၂ဝ၁၉

www.facebook.com/emrefmyanmarwww.emref.org  |  www.mypilar.org၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅ info@emref.org

သတင္းတို

 စက္တင္ဘာ ၂၆၊ ၂၀၁၉  

၀န္ႀကီးဌာန၏ အနာဂတ္ရည္မွန္းခ်က္ 
ႏွင့္ ဌာနလုပ္ေဆာင္ခ်က္မ်ား ေမးျမန္းခဲ့ရာ 
တြင္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဆုိင္ရာနည္း 
ဥပေဒပုဒ္မ ၁၀၄ အရ ဝန္ႀကီးက မေျဖၾကား 
ႏိုင္ေၾကာင္း ေျပာဆိုခဲ့သည့္အေပၚ ေပါင္ၿမိဳ႕ 
နယ္၊ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၂)မွ ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္ေဇာ္ထူးက 
ေဝဖန္ေျပာဆိုလိုက္သည္။

''ကြၽန္ေတာ္ေမးခြန္း ၃ ခုေမးတယ္။ ဌာန 
ရည္မွန္းခ်က္က ဘာလဲ၊ ဘာေတြလုပ္ေနလဲ၊ 
အနာဂတ္မွာ ဘာေတြလုပ္ေဆာင္မလဲ ပုဒ္မ 
၁၄၀ နဲ႔ၿငိတယ္ဆိုၿပီး ဝန္ႀကီးက မေျဖဘူးလို႔ 
ေျဖတယ္။ အစိုးရဟာ ဝန္ႀကီးဌာနတစ္ခုဖြဲ႕ 
မယ္ဆိုရင္ ရည္မွန္းခ်က္၊ ရည္ရြယ္ခ်က္ရွိပါ 
တယ္ ။ အဲဒါေတြမရွိဘဲနဲ႔ေတာ့ မဖြင့္ပါဘူး ။ 
ဒါကုိေမးတာကုိ ဝန္ႀကီးက သူ႔ဆီ စာမေရာက္ 
လို႔ မေျဖဘူးဆိုတာကေတာ့ လက္ခံလို႔မရပါ 
ဘူး""ဟု ေပါင္ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၂)မွ 
ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္ 
ေဇာ္ထူးကေျပာသည္။

စက္တင္ဘာလ ၂၅ ရက္ေန႔က က်င္းပ 
ခဲ့သည့္ ၁၄ ႀကိမ္ေျမာက္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ပံုမွန္အစည္းအေဝး (စတုတၳေန႔)တြင္ 
ေပါင္ၿမိဳ႕နယ္၊ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၂) ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္ေဇာ္ 
ထူး၏ လူ႔စြမ္းအားအရင္းအျမစ္ ဖြံ႕ၿဖိဳးတုိး 
တက္ေအာင္ ကြၽမ္းက်င္လုပ္သားမ်ား ေမြး 
ထုတ္ေပးရန္ႏွင့္ လူ၀င္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္  
လူ႔စြမ္းအားအရင္းအျမစ္ ၀န္ႀကီးဌာန၏ 

ဝန္ႀကီးဌာန၏   အနာဂတ္ရည္မွန္းခ်က္ကို  မေျဖၾကားခဲ့သည့္အေပၚ 

ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္  ေဝဖန္

  စက္တင္ဘာ ၂၃ ရက္ေန႔က က်င္းပခဲ့သည့္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ 
သထုံၿမိဳ႕နယ္၊ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၁) ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့က 
တိုင္းရင္းသားလူမ်ဳိးမ်ား၏ စ႐ိုက္လကၡဏာမ်ား မေပ်ာက္ပ်က္ေအာင္ သန္းေခါင္စာရင္း၊ 
မွတ္ပုံတင္၊ ႏိုင္ငံသားစိစစ္ေရးကဒ္ျပား အစရွိသည့္ မွတ္တမ္းမွတ္ရာတို႔တြင္ လူမ်ဳိးႏွင့္သက္ 
ဆိုင္သည့္အေခၚအေဝၚမ်ား ထည့္သြင္းေရးသားေဖာ္ျပေပးရန္ အစီအစဥ္ ရွိ/မရွိႏွင့္ ယခင္က 
မွားယြင္းစြာထည့္သြင္းေဖာ္ျပခံရသူမ်ား ျပန္လည္ျပင္ဆင္ေဖာ္ျပေပးရန္ အစီအစဥ္ ရွိ/ မရွိ 
ေမးျမန္းခဲ့ရာ တိုင္းရင္းသားလူမ်ဳိးမ်ား၏ အမည္နာမေရွ႕တြင္ လူမ်ဳိးဝိေသသလကၡဏာမ်ား 
ထည့္သြင္းေပးသြားမည့္အျပင္ ယခင္က မွားယြင္းစြာ ထည့္သြင္းေဖာ္ျပခံရသူမ်ားလည္း ျပန္ 
လည္ျပင္ဆင္ေပးရန္ ျပည္ေထာင္စုသို႔ အဆင့္ဆင့္တင္ျပသြားမည္ဟု မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ 
အဖြဲ႕ဝင္ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ လူ႔စြမ္းအားအရင္းအျမစ္ဝန္ႀကီး ဦးထြန္းမင္းေအာင္က  ေျဖ 
ၾကားခဲ့သည္။
(ကုိးကား - http://www.mizzimaburmese.com)

လုပ္ငန္းမ်ားကုိ သိရွိလုိေသာေမးခြန္း ေမး 
ျမန္းခဲ့ျခင္း ျဖစ္သည္။

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္၊ လူဝင္မႈႀကီး 
ၾကပ္ေရးႏွင့္ လူ႔စြမ္းအားအရင္းအျမစ္ဝန္ႀကီး 
ဦးထြန္းမင္းေအာင္က ''ဌာနရဲ႕ရည္မွန္းခ်က္ 
ဘယ္ေလာက္ထားလဲဆုိေတာ့ ရည္မွန္းခ်က္ 
ဆုိတဲ့ စကားလုံးက (Future) အနာဂတ္မွာ 
ျဖစ္ခ်င္တဲ့ဟာကုိ ဆုိလုိျခင္းသာျဖစ္တယ္၊ 
အနာဂတ္မွာ ဘာေတြလုပ္ေဆာင္သြားမလဲ 
ဆုိတာ၊ ဒါလည္း(Future)ကုိ ေမးျမန္းျခင္း 
ပဲဆုိေတာ့၊ ဒီေမးခြန္းနွစ္ခုမွာဆုိလုိ႔ရွိရင္ မြန္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဆုိင္ရာ နည္းဥပေဒ 
၁၀၄ အရ မျဖစ္ေပၚေသးေသာကိစၥနဲ႔ပတ္ 
သက္ၿပီး မည္ကဲ့သုိ႔ ေဆာင္ရြက္ခဲ့ေၾကာင္း 
ေဖာ္ျပေမးျမန္းျခင္းမျပဳရဟု ေဖာ္ျပထားတဲ့ 
အတြက္ ဒီေမးခြန္းက မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 

ေတာ္ဆိုင္ရာနည္းဥပေဒနဲ႔ ၿငိစြန္းတ့ဲအတြက္ 
ကြၽန္ေတာ့္အေနနဲ႔ မေျဖၾကားေတာ့ပါ 
ေၾကာင္း ရွင္းလင္းအပ္ပါသည္""ဟု ေျဖၾကား 
ခဲ့သည္။

ဆက္လက္ၿပီး ၀န္ႀကီးဌာနအသစ္ျဖစ္ 
သည့္အတြက္ အခ်ဳိ႕တုိင္းႏွင့္ျပည္နယ္မ်ား
တြင္ အစုိးရအဖြဲ႕ မဖြဲ႕ရေသးသျဖင့္ က်န္တုိင္း 
နွင့္ျပည္နယ္မ်ားတြင္ အစုိးရအဖြဲ႕ ဖြဲ႕စည္း 
ၿပီးစီး သည့္အခ်ိန္တြင္ ျပည္ေထာင္စုအစုိးရမွ 
ညိွႏႈိင္းၿပီးစီးပါက တုိင္းႏွင့္ျပည္နယ္သုိ႔ 
စာျဖင့္ အေၾကာင္းၾကားလာသည့္အခါတြင္ 
ကုိယ္စားလွယ္ေမးျမန္းထားသည့္အခ်က္ 
ႏွစ္ခ်က္ကုိ လႊတ္ေတာ္သုိ႔ ေပးပုိ႔သြားမည္ဟု 
ဝန္ႀကီးက ေျပာသည္။
(ကုိးကား - www.facebook.com/MizzimaDaily)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၈၈

စက္တင္ဘာ ၂၆၊၂၀၁၉  

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕သည္ ၂၀၁၈ 
ခုႏွစ္၊ ဧၿပီလမွ စက္တင္ဘာလအထိ Mini 
Budget ကာလတြင္ ေငြက်ပ္ ၁၀ သန္း 
ေက်ာ္ေသာလုပ္ငန္း ၅ ခုကို တင္ဒါမေခၚယူ
ဘဲေဆာင္ရြက္ခဲ့ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္ 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္က ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေဝး၌ တင္ျပခဲ့သည္။

ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ ၫႊန္ၾကားခ်က္ 
တင္ဒါလုပ္ထုံးလုပ္နည္း ၁/၂၀၁၇ အရ 
ေငြက်ပ္ ၁၀ သန္းႏွင့္အထက္လုပ္ငန္းမ်ား 
ကို တင္ဒါေခၚရမည္ျဖစ္ေသာ္လည္း အဆိုပါ 
လုပ္ငန္း ၅ ခုကို တင္ဒါမေခၚဘဲ ေဆာင္ရြက္ 
ခဲ့ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ 
ေဒၚသိန္းသိန္းဦးက တင္ျပခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

''လုပ္ငန္း (၅) ခုစလုံးမွာ က်ပ္သန္း (၁၀) 
ေက်ာ္ေသာ္လည္း တင္ဒါေခၚယူေဆာင္ရြက္ 
ျခင္းမရိွခ့ဲပါ။ လုပ္ငန္း ၃ ခုကုိ ျပည္နယ္ အစုိးရ 
အဖြဲ႕ခြင့္ျပဳခ်က္နဲ႔ ေက်းလက္လမ္းဦးစီးဌာန 
က ေဆာင္ရြက္ထားေၾကာင္း ေတြ႕ရွိရပါ 
တယ္"" ဟု  ေဒၚသိန္းသိန္းဦးက ဆိုသည္။

တင္ဒါမေခၚယူဘဲ ေဆာင္ရြက္ေသာ 
လုပ္ငန္း (၅) ခုအနက္ ေရးၿမိဳ႕နယ္ရွိ ေအာင္ 
သေျပ - ႏွစ္ကရင္ ကြန္ကရစ္ခင္းျခင္းႏွင့္ 
ေပါင္ၿမိဳ႕နယ္ရွိ ေညာင္ကုန္ႀကီး- ထန္းပင္ 
ေခ်ာင္း ေလးလမ္းကတၱရာခင္းျခင္းအတြက္ 
ကုမၸဏီ ၂ ခုကို လုပ္ကိုင္ခြင့္ေပးခဲ့ၿပီး က်န္ 
လုပ္ငန္း ၃ ခုကို ေက်းလက္လမ္းဦးစီးဌာနကို 
ေဆာင္ရြက္ေစခဲ့သည္ဟု ဆိုသည္။

ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
(၁၄) ႀကိမ္ေျမာက္ပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ 
မြန္ျပည္နယ္၏ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္(ဧၿပီလမွ စက္ 
တင္ဘာလအထိ) အရအသုံး ခန႔္မွန္းေျခ 
ေငြစာရင္း စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္၊ ဝန္ႀကီးဌာန 
တခ်ဳိ႕၏ ထူးျခားေသာ စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္ 
မ်ားႏွင့္စပ္လ်ဥ္းေသာ အစီရင္ခံစာအား မြန္ 
ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္က မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္ျပခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

သို႔ေသာ္ က်ဳိက္ထီး႐ိုးအမႈိက္ဖ်က္စက္
တည္ေဆာက္သည့္လုပ္ငန္းတြင္ ျပည္နယ္
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္၏ေတြ႕ရွိခ်က္ႏွင့္ လႊတ္ေတာ္

မွရရွိထားေသာအခ်က္အလက္မ်ား ကြဲလြဲ 
ေနေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဒုတိယ 
ဥကၠ႒ ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦးက ေထာက္ျပ 
သည္။

''၂၀၁၈ ဘ႑ာေရးႏွစ္မွာ အစိုးရအဖြဲ႕ရဲ႕ 
ေငြလုံးေငြရင္းေခါင္းစဥ္ေအာက္မွာ က်ပ္ 
သန္း ၄၀၀ က်ဳိက္ထီး႐ိုး အမႈိက္ဖ်က္ဆီးစက္
တည္ေဆာက္မယ္ဆိုတာ အသင့္ပါၿပီးသား၊ 
ဒီေနရာမွာေတာ့ အစိုးရအဖြဲ႕ ၂၄၂ သန္းနဲ႔ 
ဘုရားေဂါပကရန္ပုံေငြက ၂၄၂ သန္းဆိုၿပီး 
ေတာ့ေဖာ္ျပတာ ဒါကလြဲေနၿပီလို႔ ကြၽန္ေတာ္ 

  လက္ရွိက်င္းပေန ေသာ ရခိုင္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ အစည္းအေဝးတြင္ အတည္ျပဳ 
ခဲ့သည့္အဆိုမ်ားကို အစိုးရက လ်င္ျမန္စြာ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေပးရန္ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္အမ်ားစုက ေတာင္း 
ဆိုထားေၾကာင္းသိရသည္။ အတည္ျပဳထား 
ေသာအဆုိမ်ားတြင္ တပ္မေတာ္ႏွင့္ ရခိုင္ 
လက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕(AA)တို႔ ျဖစ္ပြားေန 
သည့္တိုက္ပြဲ ေၾကာင့္ အရပ္သားမ်ားထိခိုက္ 
မႈရွိျခင္းကို အစိုးရကလိုအပ္ေသာ စီမံခန႔္ခြဲမႈ 
ျပဳလုပ္ေပးေရး အဆို၊  ရခိုင္ျပည္နယ္တြင္ 
လတ္တေလာ ျဖစ္ပြားေနသည့္ တိုက္ပြဲမ်ား 
ေၾကာင့္ လက္နက္ႀကီး အေျမာက္ဆန္၊ 
လက္နက္ငယ္က်ည္ထိမွန္၍ တိုက္ပြဲႏွင့္ 
မသက္ဆိုင္သည့္ အရပ္သားျပည္သူမ်ား 
ထိခိုက္ဒဏ္ရာရမႈ၊ ေသဆုံးမႈမ်ားႏွင့္ ပတ္ 

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ ႕  တင္ဒါမေခၚဘဲ  ေငြက်ပ္ ၁၀  သန္းေက်ာ္  လုပ္ငန္း  ၅  ခု  

ေဆာင္ရြက္ခဲ့ေၾကာင္း ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္  တင္ျပ

မြန္ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ လႊတ္ေတာ္သို႔ အစီရင္ခံ တင္ျပစဥ္။ (ဓာတ္ပုံ-MNA)

သက္၍ ရခုိင္ျပည္နယ္အစုိးရအဖြ႕ဲက ဦးေဆာင္ 
ကာ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ဌာန 
ဆုိင္ရာမ်ား၊ လူမႈအဖြ႕ဲအစည္းမ်ားမွ လူပုဂၢိဳ လ္ 
မ်ားပါဝင္သည့္ ေလ့လာစုံစမ္းေရးအဖြဲ႕ 
ဖြဲ႕စည္း၍ ေလ့လာစုံစမ္းမႈမ်ား ျပဳလုပ္ရန္ 
ရခုိင္ျပည္နယ္အစုိးရအား တုိက္တြန္းေၾကာင္း 
အဆို၊ တိုက္ပြဲမ်ားအတြင္း ပါဝင္တိုက္ခိုက္ 
ေနသည့္ အဖြဲ႕အစည္းမ်ားအေနျဖင့္  ေရွး 
ေဟာင္း ယဥ္ေက်းမႈ အေဆာက္အအုံမ်ား၊ 
ဘာသာေရး အေဆာက္အအုံမ်ား၊ လူေန 
ေက်းရြာရပ္ကြက္မ်ားႏွင့္ အမ်ားျပည္သူ 
ဆိုင္ရာေနရာမ်ားကို အကာအကြယ္ယူ၍ 
ပစ္ခတ္တိုက္ခိုက္မႈမ်ား မျပဳလုပ္ေရး ရခိုင္ 
ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕က စီမံေဆာင္ရြက္ေပး 
သင့္ေၾကာင္းအ ဆိုတုိ႔ ပါဝင္သည္။ 
(ကိးုကား - https://7daydaily.com)

သတင္းတို

ယူဆတယ္""ဟု ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦးက 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး၌ တင္ျပခဲ့သည္။

ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္၏ အစီရင္ခံစာ 
ပါ တင္ဒါမေခၚဘဲ လုပ္ငန္း ၅ ခုေဆာင္ရြက္ခဲ့ 
သည့္အေပၚ မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕မွ 
တစ္စုံတစ္ရာ ျပန္လည္ေခ်ပေျပာဆိုျခင္းမရွိ 
သလို ေကာင္းမြန္ေသာ အစီရင္ခံစာျဖစ္ 
ေၾကာင္း အစိုးရဝန္ႀကီးတစ္ဦးက မွတ္ခ်က္ 
ျပဳ၍  ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ မွတ္တမ္း 
တင္ခဲ့သည္။
(ကုိးကား - မြန္သတင္းေအဂ်င္စီ)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၈၈

စက္တင္ဘာ ၂၈၊ ၂၀၁၉  

သဖန္းဆိပ္ဆည္ေရနည္းပါးခ်ိန္ ေရေပးေဝႏိုင္ေရးစီမံခ်က္မ်ား 
ေရးဆြဲေနေၾကာင္း စစ္ကိုုင္းတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕ စိုက္ပ်ဳိးေရး၊ 
ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီး ဦးကမ္ဇာမုံက ေျပာသည္။

စက္တင္ဘာ ၂၇ ရက္ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေဝးတြင္ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးဝဏၰ (အရာ 
ေတာ္-၂) ၏ တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအေနျဖင့္ ေဒသအတြင္း ေရ 
အရင္းအျမစ္ ရရွိႏိုင္သည့္ေနရာမ်ား၌ ေတာင္သူမ်ားအား အသိ 
ပညာေပးျခင္းႏွင့္ နည္းပညာေပးျခင္း ျဖင့္ ကူညီေျဖရွင္းေပးရန္ အစီ 
အစဥ္ ရွိ၊ မရွိ ေမးခြန္းႏွင့္ပတ္သက္၍ ဦးကမ္ဇာမုံက ျပန္လည္ 
ေျဖၾကားသည္။

''သဖန္းဆိပ္ေရေလွာင္တမံနဲ႔ ကင္းတပ္ေရလႊဲဆည္အၾကား၊ 
ကင္းတပ္ေရလႊဲဆည္နဲ႔ ကာဘိုးေရေလွာင္တမံအၾကား ေရဆင္း ဧရိ 
ယာမ်ားမွာ မိုးရြာသြန္း၍ ေခ်ာင္းေရဝင္ေရာက္လာျခင္း၊ ဆည္ေရ 
ေသာက္ဧရိယာတြင္ မိုးရြာသြန္းမႈရလာပါက သဖန္းဆိပ္ေရေလွာင္ 
တမံကို လက္ရွိဆည္ေရထက္ေလွ်ာ့ခ်၍ စုေဆာင္းၿပီး ေရေပးေဝ 
ႏိုင္ေရးအတြက္ စီမံခ်က္မ်ား ေရးဆြဲေဆာင္ရြက္ေနပါတယ္''ဟု 
ဦးကမဇ္ာမုကံ ေျပ သည။္ ဆည္ေျမာင္းႏငွ ့္ေရအသုံးခ်ေရးဦးစီးဌာနက 
ဆည္ေရ ေလလြင့္ဆုံး႐ႈံးမႈမရွိေရး စနစ္တက်သုံးစြဲႏိုင္ရန္ ေဒသခံ 

ေတာင္သူမ်ားကို အသိပညာေပးေဆာင္ရြက္ေနၿပီး စိုက္ပ်ဳိးေရးဦးစီး 
ဌာနက ေရကိုအေျခခံ၍ အစိုတစ္လွည့္၊ အေျခာက္တစ္လွည့္ စိုက္ 
ပ်ဳိးေရးနည္းပညာမ်ား ပညာေပးျခင္း၊ ေရလိုအပ္ခ်က္နည္းၿပီး 
အ ထြက္ႏႈန္းေကာင္းသည့္ စပါးမ်ဳိးမ်ား စိုက္ပ်ဳိးေရး ပညာေပးျခင္း၊ 
တိုက္႐ိုက္မ်ိဳးေစ့ခ်စက္မ်ား ငွားရမ္းေပးျခင္း၊ စပါးအစား ေဈးကြက္ 
ဝင္ အျခားသီးႏွံမ်ား စိုက္ပ်ဳိးျခင္း စိုက္ပ်ဳိးေရးဆိုင္ရာ အသိပညာေပး 
လုပ္ငန္းမ်ား ေဆာင္ရြက္ေနေၾကာင္း ဦးကမ္ဇာမုံက ေျပာသည္။

ဦးဝဏၰက ကင္းတပ္ေရလႊဲဆည္၊ ကာဘိုးေရလႊဲဆည္မွ ဆည္ေရ 
ေသာက္ရသည့္ စပါးစိုက္ခင္းအခ်ဳိ႕သည္ မိုးေရျဖင့္ စိုက္ပ်ဳိးႏိုင္ေသာ္ 
လည္း အခ်ဳိ႕ႀကိဳတင္ျပင္ဆင္မႈမရွိ၍ စိုက္ပ်ဳိးႏိုင္ျခင္းမရွိခဲ့ေၾကာင္း 
ဦးဝဏၰက လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္ျပသည္။

သဖန္းဆိပ္ေရေလွာင္တမံ ဆည္ေရေသာက္ဧရိယာတြင္ ပါဝင္ 
ေသာ ကင္းတပ္ေရေလွာင္ တမံသည္ မိုးစပါးစိုက္ဧက ငါး သိန္းခန႔္ကို 
ႏွစ္စဥ္ စိုက္ပ်ဳိးေရ ေပးေဝႏိုင္ၿပီး ယခုႏွစ္၌ ရာသီဥတုေျပာင္းလဲမႈ 
ျဖစ္စဥ္ ေနရာအႏွံ႔ျဖစ္ေပၚမႈေၾကာင့္ သဖန္းဆိပ္ေရေလွာင္တမံ၏ ေရ 
ဆင္းဧရိ ယာမ်ားျဖစ္သည့္ ေကာလင္း၊ ဝန္းသို၊ ပင္လည္ဘူး၊ ဗန္း 
ေမာက္ၿမိဳ႕နယ္တို႔တြင္ မိုးေခါင္မႈ ရင္ဆိုင္ေနရေၾကာင္း၊ သဖန္းဆိပ္ 
ဆည္ တည္ေဆာက္ၿပီးခ်ိန္မွ လက္ရွိအခ်ိန္ထိ (၁၉) ႏွစ္အတြင္း 
ပ်မ္းမွ်မိုးေရခ်ိန္၏ ေလးပုံတစ္ပုံျပည့္မီေအာင္ ရြာသြန္းမႈမရွိေသး 
ေၾကာင္း ဦးကမ္ဇာမုံကေျပာသည္။ (ကိးုကား-https://7daydaily.com)
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